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1. Inleiding 
Het tweede ondersteuningsplan van het Samenwerkingsverband (SWV)Helmond-Peelland VO, voor de periode 
2014-2018 is vastgesteld, besproken met gemeenten en heeft de instemming gekregen van de 
ondersteuningsplanraad (OPR). De grote lijnen staan op papier. De concrete invulling heeft vorm gekregen in een 
jaarplan maar voordat we vooruitzien, is het zaak terug te kijken: welke resultaten hebben we bereikt in het 
pioniersjaar, wat hebben we geleerd, op welke wijze hebben we uitvoering gegeven aan de wet passend 
onderwijs. Deze vragen zijn van belang om tot verbeteringen te komen. Om doelstellingen aan te scherpen of 
misschien zelfs te wijzigen of om te constateren dat we op de goede weg zijn. Het antwoord hierop kunnen we pas 
geven na een zo compleet mogelijke terugblik. 
 
2. Leeswijzer 
Deze evaluatie geeft aan de hand van cijfers en ervaringen een beeld van het eerste jaar. We hebben niet de illusie 
compleet te zijn maar vinden het van belang zo transparant mogelijk een terugkoppeling te geven. Er zullen 
verschillende aspecten aan de orde komen.  
We komen in paragraaf 3 terug op de resultaten zoals in ons eerste ondersteuningsplan 2013-2014 beschreven. 
We besteden daarnaast aandacht aan de werkwijze van bestuur (paragraaf 4) en netwerken (paragraaf 5); De 
werkwijze van de Adviescommissie toewijzingen (ACT) komt uitgebreid aan bod (paragraaf 6), de 
ondersteuningsplanraad (paragraaf 7); samenwerking met (externe) partners (paragraaf 8) en de 
organisatieontwikkeling (paragraaf 9). Dit gebeurt per onderdeel enerzijds door cijfers en feiten te delen en 
anderzijds door processen en werkwijzen te beschrijven. Soms zijn er aandachtspunten opgenomen. 
 
3. Resultaten ondersteuningsplan 2013-2014 
3.1 Voor ouders en basisscholen is toegankelijke, begrijpelijke en toereikende informatie over toelaatbaarheid 
en ondersteuningsaanbod beschikbaar. 
Het SWV heeft in januari 2014 op advies en met medewerking van het platform PO-VSO-VO (POSVO) een folder 
voor ouders van groep 8 gemaakt. Deze folder is door het SWV naar alle basisscholen in Helmond-Peelland 
verstuurd. De basisscholen hebben voor verdere verspreiding gezorgd. 
Medewerkers van het SWV waren geregeld aanwezig bij bijeenkomsten voor ouders om informatie te geven over 
passend onderwijs. Het ging in ieder geval om vier informatieavonden die werden georganiseerd door het primair 
onderwijs voor ouders van groep 8.  Het SWV was ook vertegenwoordigd bij bijeenkomsten voor ouders door MEE, 
door Triade of door VO-scholen uit het SWV. Door drie keer een presentatie te geven bij voorlichtingssessies door 
de WSNS-verbanden voor personeel, informeerde het SWV ook hier indirect de ouders van groep-8 leerlingen.  
 
De website die sinds 1 augustus 2013 operationeel is, speelt een belangrijke rol bij het verstrekken van informatie. 
Aanvankelijk stond er niet veel informatie op de website maar dit veranderde snel. De vormgeving van de website 
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is, zeker in eerste instantie, zeer sober gehouden en er is gekozen voor een webadres dat kort is en in de toekomst 
zowel naar het VO als het PO kan verwijzen. 
 
Tabel: Aantal bezoeken aan website www.swv-peelland.nl van 1 januari tot en met 28 mei 2014 

 
 
Tabel: best bezochte pagina’s van website www.swv-peelland.nl van 1 januari tot en met 28 mei 2014 

 
 
Tabel: top 10 van downloads van de website www.swv-peelland.nl van 1 januari tot en met 28 mei 2014 

 
 
In het pioniersjaar is de focus komen te liggen op het plaatsen van actuele content op de website.  Er is gekozen 
voor een open informatievoorziening. Onder het kopje downloads zijn veel documenten te vinden. Te denken valt 
aan formulieren voor het aanvragen van een toelaatbaarheidsverklaring (TLV), verslagen van 
bestuursvergaderingen, rapporten van de Inspectie en het ondersteuningsplan. 
Sinds december 2013 is het SWV begonnen met het maandelijks versturen van een nieuwsbrief. Elke maand rond 
de 20

ste
 wordt deze nieuwsbrief digitaal verstuurd. Er is informatie te vinden voor ouders, docenten, bestuurders 

en overige belangstellenden en betrokkenen bij het SWV. De artikelen zijn in heldere taal geschreven, kort en 
verwijzen doorgaans via links naar meer uitgebreide informatie. In mei hadden circa 230 mensen een abonnement 
op de nieuwsbrief.  
  

http://www.swv-peelland.nl/
http://www.swv-peelland.nl/
http://www.swv-peelland.nl/
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3.2 Om de instroom tot het VSO te beperken: realisatie van minimaal drie syntheseklassen verspreid over het 

samenwerkingsverband 
Het SWV heeft zich al vroeg in 2013 ingezet om syntheseklassen van de grond te krijgen. De voorbereidingen lopen 
al lang maar het is niet gelukt in het pioniersjaar met syntheseklassen te starten. Wel heeft het bestuur ingestemd 
met een uitgewerkt voorstel voor een syntheseklas die gehuisvest wordt op het Vakcollege Helmond en per 1 
augustus 2014 van start gaat. Bij de voorbereiding om te komen tot een of meer syntheseklassen waren met name 
De Hilt en het Vakcollege Helmond betrokken maar ook Carolus Borromeus College en De Berkenschutse. Duidelijk 
werd dat een dergelijke klas van start zou moeten gaan aan het begin van het schooljaar. De syntheseklas wordt 
een arrangement van het SWV voor leerlingen met gedragsproblematiek die nu in het VSO verblijven of in 
aanmerking zouden komen voor een TLV, en een uitstroomniveau VMBO hebben. Gedurende het pioniersjaar is 
duidelijk geworden dat er eerst op basis van leerlingenaantallen beoordeeld moet worden of meer 
syntheseklassen rendabel zijn. Er zal met name onderzocht moeten worden of de syntheseklas een effectief en 
efficiënt arrangement is voor VSO-leerlingen met uitstroomprofiel HAVO/VWO. 
 
3.3 De groei van het aantal leerlingen in het VSO is op 1 augustus 2014 gestopt 
De kengetallen van het SWV (zie tabel) tonen aan dat de groei van het speciaal onderwijs op teldatum 1 oktober 
2013 inderdaad is gestopt. Voor het eerst sinds jaren is er een daling te zien van het aantal leerlingen in het VSO. 
Eerlijkheidshalve moet vermeld worden dat de daling mede veroorzaakt is doordat de leerlingen die al langer in de 
integratieklas bij IVO Deurne verbleven (en nog altijd stonden ingeschreven bij VSO Expertisecentrum Antoon van 
Dijkschool), per 1 oktober 2013 werden ingeschreven in het regulier onderwijs. Als SWV mogen we sinds 1 
augustus 2013 TLVΩs verstrekken en om die reden zijn we zeer benieuwd naar het aantal VSO-leerlingen per 1 
augustus 2014 (kengetallen 1 oktober 2014). ¦ƛǘƎŀŀƴŘŜ Ǿŀƴ ŘŜ ǾŜǊǎǘǊŜƪǘŜ ¢[±Ωǎ ǘƻǘ ƻǇ ƘŜŘŜƴΣ ǾŜǊǘǊƻǳǿŜƴ ǿŜ ŜǊƻǇ 
dat de daling wordt voortgezet (zie ook de cijfers van de ACT). 

 
3.4 Het SWV heeft beleid ontwikkeld over de inzet van de (voorheen)rugzakmiddelen in de komende jaren 
Het SWV heeft de wijze van verdeling van het schooldeel van de rugzakmiddelen in het pioniersjaar voortgezet op 
de wijze waarop DUO dat voorheen deed. De scholen ontvingen op basis van de (laatste) telling van LGF-leerlingen 
op 1 oktober 2012 de middelen van het SWV. Bij de vaststelling van de begroting en het nieuwe 
ondersteuningsplan 2014-2018 is de afspraak gemaakt dat de (voorheen) rugzakmiddelen via een 90%-regeling 
worden uitbetaald aan scholen voor alle leerlingen die op 1 oktober 2012 over een rugzak beschikten mits ze nog 
op betreffende school zijn ingeschreven en lessen volgen. Voorwaarde is dat scholen een aanvraag doen bij het 
SWV (vergezeld met de geldige LGF-indicatie per 1 oktober 2012) en een ontwikkelingsperspectief aanleveren bij 
de ACT. Middelen zware ondersteuning die na aftrek van de uitgaven voor de 90%-regeling beschikbaar zijn, 
worden ingezet voor arrangementen van het SWV. 
Het gaat hier om de uitgaven van de syntheseklas en de twee integratieklassen in het SWV. Met medeneming van 
de uitkomsten van het VSV-project dat inzicht heeft gegeven in de hiaten en ondersteuningsvraag van de scholen, 
heeft het algemeen bestuur van het SWV besloten dat  het aantal arrangementen beperkt dient te blijven. Immers, 
de resultaten van dit project sluiten aan bij de signalen die door zowel bestuurders, directeuren als 
zorgcoördinatoren gegeven werden: scholen kunnen veel leerlingen zelf opvangen en willen dat blijven doen, bij 
voorkeur door zelf invulling te geven aan de ondersteuning. 

 
Ontwikkeling leerlingen 2010-2013 (bron: www.passendonderwijs.nl/kengetallen) 

 

 
 

SWV informatie januari 2014 VO3008-15.xls

Ontwikkeling leerlingen 2010-2013
Nummer SWV VO3008

Naam SWV

LWOO PRO overig VO totaal VO*)

01-10-10 1.554 373 13.250 15.177

01-10-11 1.561 376 13.007 14.944

01-10-12 1.561 416 12.903 14.879

01-10-13 1.528 464 12.856 14.848

vso cat 1 vso cat 2 vso cat 3 vso totaal

01-10-10 650 20 47 717

01-10-11 681 21 53 755

01-10-12 700 24 53 777

01-10-13 677 30 55 762

CLUSTER 4 LG MG LZ ZMLK totaal rugzakken

01-10-10 252 15 0 16 16 299

01-10-11 303 16 0 1 19 339

01-10-12 289 22 0 1 27 339

01-10-13 289 22 0 1 27 339

VO3008 LWOO PRO

01-10-10 10,24% 2,46%

01-10-11 10,45% 2,52%

01-10-12 10,49% 2,80%

01-10-13 10,29% 3,13%

Landelijk LWOO PRO

01-10-10 10,56% 2,82%

01-10-11 10,61% 2,80%

01-10-12 10,71% 2,84%

01-10-13 10,61% 2,93%

VO3008 vso cat 1 vso cat 2 vso cat 3 vso totaal rugzakken

01-10-10 4,28% 0,13% 0,31% 4,72% 1,97%

01-10-11 4,56% 0,14% 0,35% 5,05% 2,27%

01-10-12 4,70% 0,16% 0,36% 5,22% 2,28%

01-10-13 4,56% 0,20% 0,37% 5,13% 2,28%

Landelijk vso cat 1 vso cat 2 vso cat 3 vso totaal rugzakken

01-10-10 2,96% 0,11% 0,29% 3,37% 1,65%

01-10-11 3,03% 0,11% 0,31% 3,45% 1,86%

01-10-12 3,08% 0,11% 0,31% 3,51% 1,93%

01-10-13 3,15% 0,11% 0,34% 3,60% 1,94%

3.deelname %

Swv passend onderwijs VO-VSO Helmond-Peelland

1. leerlingen

2.rugzakken
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In het SWV is afgesproken dat alle ondersteuning die boven de basisondersteuning uitstijgt, voorafgegaan moet 
zijn door een adviesaanvraag bij de adviescommissie toewijzingen (ACT) en dat er een ontwikkelingsperspectief 
moet zijn. Daarnaast geldt in het geval van aanvraag van een arrangement op SWV-niveau altijd dat er door de 
aanvragende school met ouders is gesproken en dat er een evaluatie volgt. 
Om aan de brede wens van de scholen tegemoet te komen heeft het algemeen  bestuur besloten zich in ieder 
geval het komende schooljaar 2014-2015 te beperken tot de volgende arrangementen:  

- twee integratieklassen (IVO Deurne en Vakcollege Helmond) 
- een syntheseklas (Vakcollege Helmond) 
- te ontwikkelen arrangement voor jongeren die vanwege ernstige gedragsproblemen tijdelijk buiten de 

reguliere school les volgen in combinatie met een behandeling jeugdzorg 
- observatie in de klas (Inkijk) uitgevoerd door ambulante ondersteuning (komt niet ten laste van het 

programma arrangementen maar van het programma ambulante begeleiding). 
De financiële commissie komt met een advies over de bedragen die voor onder andere deze arrangementen 
gereserveerd/begroot moeten worden en het restant van de middelen zware ondersteuning zal worden ingezet 
ter versterking van de basisondersteuning op de VO-scholen. Hoe deze verdeling precies gaat plaatsvinden is nog 
niet besloten waarbij het bestuur wel heeft aangegeven dat het wil dat er rekening wordt gehouden met het 
niveau (VMBO of HAVO/VWO). 
Het netwerk begeleiding en zorg krijgt een rol als het gaat over de wijze waarop de basisondersteuning versterkt 
gaat worden. 
 
3.5 Voor de jaren 2014-2018 is een meerjarenbegroting vastgesteld en goedgekeurd, inclusief de vertaling naar de 

afzonderlijke scholen in het samenwerkingsverband 
De meerjarenbegroting is vastgesteld en goedgekeurd. De leden van de financiële adviescommissie maken voor 
hun afzonderlijke bestuurders de vertaling naar hun scholen.  
 
3.6 Er is een meerjarenperspectief ontwikkeld voor de reductie van het aantal VSO leerlingen voor elke 

aangesloten VSO-school en voor de regio als geheel, aansluitend op de meerjarenbegroting 
In het schooljaar 2013-2014 is een meerjarenperspectief ontwikkeld voor de reductie van het aantal VSO-
leerlingen in het SWV. Per school is dit nog niet ingevuld. Dit zal de komende ondersteuningsplanperiode 
geagendeerd worden. De cijfers zijn opgenomen in de MJD (bron: Ondersteuningsplan SWV Helmond-Peelland VO 
2014-2018, versie schooljaar 2014-2015, pagina 29). 
 
3.7 De aandachtsgebieden en daarin te behalen resultaten voor de netwerken begeleiding en zorg en 

zorgcoördinatoren  zijn voor vier jaar vastgesteld 
In het pioniersjaar is begonnen met het invoeren van een structureel overleg tussen voorzitter en/of directeur van 
het SWV en de voorzitters van de netwerken en POSVO. 
De overleggen met zowel het netwerk begeleiding en zorg als het netwerk zorgcoördinatoren heeft verschillende 
keren plaatsgevonden en hier zijn ook opdrachten geformuleerd voor aandachtspunten en te behalen resultaten in 
die netwerken. Het netwerk zorgcoördinatoren heeft als opdracht meegekregen om door middel van interne 
audits van elkaar te leren. Toets de basisondersteuning op elkaars scholen en kom met aanbevelingen. Het 
netwerk begeleiding en zorg heeft zich gericht op het ontwikkelen van een ontwikkelingsperspectief, het 
inzichtelijk maken van de basisondersteuning op de scholen en het inzoomen op hoogbegaafdheid en de 
(on)mogelijkheden in het VO.  
 
3.8 Het voor het samenwerkingsverband ontwikkelde systeem van kwaliteitszorg is geheel geoperationaliseerd 
Wat betreft het systeem voor kwaliteitszorg, is het SWV nog niet zover dat dit geoperationaliseerd is. Het 
toetsingskader van de Inspectie en het onderzoek van de Inspectie bieden duidelijke handvatten over de acties die 
ingezet moeten worden. In het pioniersjaar is wel gewerkt aan het beschrijven van het primaire proces en het 
digitaliseren daarvan. In juni 2014 wordt met een testperiode gestart van de voor het SWV ontwikkelde ICT-
module die hierin een belangrijke rol gaat spelen. Voorziene datum van inwerkingtreding van de module is 1 
augustus 2014. Als de digitalisering een feit is, gaat het SWV direct werk maken van de operationalisering van de 
kwaliteitszorg. Op dat moment beschikken we over de instrumenten om snel over actuele managementinformatie 
te beschikken, een belangrijk onderdeel voor de Plan-Do-Check-Act (PDCA) cyclus en het SWV de richting wijst 
waar de kwaliteit verbeterd moet worden en waar deze geborgd moet zijn. 
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3.9 Per school is er een helder aanbod voor basis- en breedtezorg 
Het netwerk begeleiding en zorg heeft in 2013-2014 een overzicht opgesteld van de beschikbare 
basisondersteuning (basis- en breedtezorg) in de scholen. Hoewel het overzicht helder is en is opgenomen als 
onderdeel van het ondersteuningsplan (de zogenaamde kruisjeslijst) is het voor verbetering vatbaar. De 
uitgebreide ondersteuningsprofielen van scholen hebben de basis gevormd van dit overzicht. De VSO-scholen in 
het SWV hebben specialistische profielen. Om die reden heeft het SWV de VSO-scholen uitgezonderd voor 
invulling van het format dat de VO-scholen invulden. De uitgebreide ondersteuningsprofielen van de VSO-scholen 
zin via de website van het SWV te downloaden.  
De komende ondersteuningsplanperiode zal de basisondersteuning zoals op papier aanwezig, gemonitord worden 
(toetsen aan objectieve kaders) en de voorzieningen in de basisondersteuning worden per voorziening voorzien 
van minimale eisen waaraan deze moeten voldoen. Het netwerk begeleiding en zorg speelt hierin een rol. 
 
3.10 De plusvoorziening is heringericht in directe relatie tot voorkomen voortijdig schoolverlaten (VSV) 
In het pioniersjaar heeft het algemeen bestuur besloten dat de kosten en baten van de plusvoorziening niet in 
evenwicht zijn. Zonder de basisbekostiging mee te rekenen, kost een verblijf van een leerling in de plusvoorziening 
op jaarbasis circa 25.000 euro. Om die reden is de plusvoorziening met ingang van het schooljaar 2014-2015 
opgezegd. Het SWV bekijkt in hoeverre er kan worden aangesloten bij bestaande voorzieningen in het SWV (denk 
aan zowel Vreekwijk waar BJBrabant en De Korenaer samenwerken als aan Herlaerhof/De Zwengel) om zo te 
komen tot een arrangement dat door het SWV ingezet kan worden op advies van de ACT voor leerlingen die 
vanwege hun gedrag tijdelijk niet in het regulier VO kunnen functioneren. Vanuit het VSV-project is dit hiaat 
benoemd in de ondersteuningsvraag. Dit project zal in eerste instantie met VSV-middelen worden gefinancierd 
waarna het in de begroting van het SWV opgenomen dient te worden. 
 
3.11 De Ondersteuningsplanraad stemt in met het vierjarig Ondersteuningsplan 2014-2018 
Op 17 maart 2014 stemde de ondersteuningsplanraad (OPR) in met het vierjarig ondersteuningsplan 2014-2018.  
 
4. Werkwijze van bestuur 
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Het bestuur van het SWV wordt gevormd door de secretaris mevrouw Smolders (Stichting Speciaal Onderwijs 
Eindhoven), voorzitter de heer Schapenk (Omo Scholengroep Helmond) en penningmeester de heer Van Genugten 
(Jan van Brabant College) die samen het dagelijks bestuur (DB) vormen en elf leden van het algemeen bestuur 
(AB).  
Het DB heeft in het pioniersjaar tien keer vergaderd. Dat gebeurde doorgaans woensdagochtend van 8.00 tot 
10.00 uur. Voor deze vergaderingen stelt de directeur (mevrouw Van Leeuwen) in overleg met de voorzitter een 
conceptagenda op. Bij deze vergaderingen is de directeur als adviseur aanwezig. Voorbeelden van geagendeerde 
onderwerpen: ingekomen stukken, mededelingen, voorbereiden AB, verdelen werkzaamheden, voorbereiden 
OOGO.  
In het pioniersjaar is vanuit het AB het voorstel gekomen de schoolbesturen waar de DB-leden in dienst zijn, een 
bestuursvergoeding van 6.000 elk te verstrekken. De leden van het DB hebben dit aanbod afgeslagen.  
Kosten die het DB maakt in het kader van het verrichten van werkzaamheden kunnen worden gedeclareerd bij het 
SWV. Het afgelopen jaar is daarvan nauwelijks gebruikgemaakt. Uitgaven die zijn gedeclareerd betreffen een 
enkele keer de kosten van diners (zoals bijvoorbeeld in het kader van afscheid van DB-lid en een diner ter 
gelegenheid van dŜ ǿƛǎǎŜƭƛƴƎ Ǿŀƴ ŘŜ ǿŀŎƘǘΥ ΨƻǳŘΩ Ŝƴ ΨƴƛŜǳǿΩ 5. Ǿŀƴ ƘŜǘ {²±).  
Het AB vergaderde in het pioniersjaar negen keer waarvan één vergadering een themabijeenkomst financiën 
betrof en waarvoor ook de leden van de financiële adviescommissie waren uitgenodigd. Vergaderingen vonden 
zeven keer plaats bij het Vakcollege Helmond en twee keer bij Triade in Helmond. Ze duurden maximaal drie uur 
en vonden plaats op maandagochtend. Er zijn besluiten genomen over onder meer begroting, ondersteuningsplan, 
aansluiting arbeidstoeleiding, personele organisatie, bezwaarschriftencommissie. Alle besluiten zijn, soms na 
uitgebreid te zijn besproken, unaniem vastgesteld door het AB. Het heeft nooit tot een stemming hoeven komen. 
Aan de vergaderingen van het AB nemen deel de directeur van het SWV en de voorzitter ACT. De verslaglegging is 
in de loop van het pioniersjaar overgenomen door de administratief medewerker die als notulist aansluit. 
Hoewel het MBO niet langer deel mag uitmaken van het SWV, zijn de heren Krol (De Groene Campus) en Van de 
Wiel (ROC Ter Aa) steeds uitgenodigd. Begin 2014 hebben zij laten weten, niet meer bij alle vergaderingen 
aanwezig te zullen zijn maar alleen als er onderwerpen op de agenda staan die hen ook aangaan. Om te 
voorkomen dat de goede samenwerking onder druk komt te staan nu die niet langer vanzelfsprekend is, hebben 
het SWV en de MBO-instellingen in de regio afspraken gemaakt over ŘŜ ǿƛƧȊŜ ǿŀŀǊƻǇ ȊŜ ŘŜ ŀŀƴǎƭǳƛǘƛƴƎ ƻǇ ǘƘŜƳŀΩǎ 
gaan borgen. 
In het pioniersjaar nam het bestuur afscheid van de heer Van den Broek van De Berkenschutse en verwelkomde 
het mevrouw Hertroijs als zijn opvolger.  
Soms werd een externe uitgenodigd om toelichting te geven op een thema of het AB te informeren over een 
belangrijk onderwerp. Denk hierbij aan de inrichting van de primaire processen en de vertaling daarvan in ICT; de 
aansluiting van de jeugdzorg op de onderwijsondersteuningsstructuur en aan de bekostigingssystematiek van 
passend onderwijs. Aandachtspunt voor de komende periode is de mate van vertegenwoordiging van de 
schoolbesturen. 
   

5. Werkwijze van netwerken 
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5.1. Netwerk begeleiding en zorg 
Het netwerk begeleiding en zorg kwam onder voorzitterschap van de heer Kuijpers (Jan van Brabantcollege 
Deltaweg) vijf keer bij elkaar. Vergaderingen vinden plaats bij Triade, donderdag van 11.00 tot 13.00 uur. Bij 
aanvang van het pioniersjaar was er nog sprake van een agendacommissie, bestaande uit vijf personen die een 
paar weken voor de vergadering anderhalf uur bij elkaar kwam om de agenda op te stellen. In 2014 is de 
agendacommissie opgeheven en stellen de directeur van het SWV en de voorzitter van het netwerk de agenda 
samen op. Meestal gebeurt dat per mail. In het pioniersjaar is er expliciet aandacht geweest voor de deelnemers 
aan dit netwerk. Genodigden zijn de directeuren/verantwoordelijken zorg in de scholen van het SWV en de 
directeur van Triade. Optioneel worden ook directeuren zorg van MBO-instellingen in Helmond uitgenodigd. De 
voorzitter zorgt voor een kort verslag. Er is een dringend verzoek gedaan aan schoolbesturen die niet 
vertegenwoordigd waren in het netwerk een afgevaardigde te sturen en BJBrabant is gevraagd niet langer meer 
aan te sluiten (in verband met mogelijke belangenverstrengeling). Ook de voorzitter van de ACT is niet langer meer 
deelnemer van dit netwerk. Wel is gevraagd namens de gemeenten een vertegenwoordiger te sturen op 
beleidsniveau die deelneemt. Namens de Peel6.1 gemeenten sluit de heer Adams aan die steeds de 
afstemming/aansluiting met de jeugdzorg in de gemeenten zoekt. De gemeenten die niet deelnemen aan Peel6.1 
(samenwerking van Asten, Deurne, Gemert-Bakel, Helmond, Laarbeek en Someren) worden op de hoogte 
gehouden van de ontwikkelingen in de ambtelijke regioprojectgroep passend onderwijs (ARPO) waarin de heer 
Adams ook zitting heeft. Bij de bijeenkomst in december heeft de voorzitter van het SWV de leden van het 
netwerk geïnformeerd over de taakstelling waarvoor het SWV staat en zijn verwachtingen en wensen richting het 
netwerk uitgesproken. In het netwerk worden externen uitgenodigd als het voor het netwerk op dat moment van 
toegevoegde waarde is. Voorbeelden van onderwerpen die aan bod kwamen, zijn: ontwikkelingsperspectief, 
hoogbegaafdheid en inzichtelijk maken van de basisondersteuning. In dit netwerk is een bijdrage geleverd aan het 
beschrijven van het primaire proces en is OCGH op bezoek geweest om informatie te verstrekken over het 
ontwikkelingsperspectief dat bij veel scholen in het SWV Helmond-Peelland PO gebruikt gaat worden. 
 
5.2 Netwerk zorgcoördinatoren 
Het netwerk zorgcoördinatoren kwam onder voorzitterschap van mevrouw Van Vugt (Varendonck College) zeven 
keer bij elkaar. Twee bijeenkomsten hadden een apart thema. In de bijeenkomst van 7 november stond Giel 
Vaessen centraal; auteur van diverse publicaties over het ontwikkelingsperspectief. In een inspirerende sessie gaf 
hij zijn visie over wat het ontwikkelingsperspectief wel en vooral niet moet zijn. Ter gelegenheid van deze 
vergadering heeft het SWV de leden van het netwerk een boek cadeau gedaan van deze auteur. In de bijeenkomst 
van 3 april stonden vragen en antwoorden aan het SWV en de ACT over passend onderwijs in de regio centraal. De 
antwoorden werden ter plekke door voorzitter ACT en directeur SWV gegeven en zijn daarna schriftelijk verspreid.  
Vergaderingen vinden plaats bij Triade, donderdag van 9.00 tot 11.00 uur. Bij aanvang van het pioniersjaar was er 
nog sprake van een agendacommissie, bestaande uit vijf personen die een paar weken voor de vergadering 
anderhalf uur bij elkaar kwam om de agenda op te stellen. In 2014 is de agendacommissie opgeheven en stellen de 
directeur van het SWV en de voorzitter van het netwerk de agenda samen op. Meestal gebeurt dat per mail. In het 
pioniersjaar is er expliciet aandacht geweest voor deelnemers aan dit netwerk. Genodigden zijn de 
zorgcoördinatoren van de aangesloten scholen in het SWV en de directeur van Triade, de secretaris en de 
voorzitter van de ACT. Het netwerk heeft ervoor gekozen de verslaglegging beurtelings door een van de 
deelnemers op zich te nemen. Er is een dringend verzoek gedaan aan schoolbesturen die niet vertegenwoordigd 
waren in het netwerk zich te laten afvaardigen. De directeur van het SWV  is sinds maart geen deelnemer  meer 
van dit netwerk. ²Ŝƭ ƛǎ ƎŜǾǊŀŀƎŘΣ ŀŀƴ ŘŜ /WDΩǎ ƛƴ ǊŜƎƛƻ IŜƭƳƻƴŘ-Peelland in het SWV iemand af te vaardigen voor 
dit netwerk omdat afstemming met de jeugdzorg een belangrijk onderwerp van gesprek is. Wie dat is, is nog niet 
ŘǳƛŘŜƭƛƧƪΦ 5Ŝ ŀŦƎŜǾŀŀǊŘƛƎŘŜ ǿƻǊŘǘ ƎŜǾǊŀŀƎŘ ŜŜƴ ǘŜǊǳƎƪƻǇǇŜƭƛƴƎ Ǿŀƴǳƛǘ ƘŜǘ ƴŜǘǿŜǊƪ ǘŜ ŘƻŜƴ ƴŀŀǊ ŘŜ /WDΩǎ Ǿŀƴ de 
andere gemeenten in het SWV. Bij de bijeenkomst in december heeft de voorzitter van het SWV de leden van het 
netwerk geïnformeerd over de taakstelling waarvoor het SWV staat, de belangrijke sleutelpositie die zij bij passend 
onderwijs innemen benadrukt en zijn verwachtingen en wensen richting het netwerk uitgesproken. In het netwerk 
worden soms externen uitgenodigd als het voor het netwerk op dat moment van toegevoegde waarde is. 
Voorbeelden van onderwerpen die aan bod kwamen, zijn: ontwikkelingsperspectief, toegang tot VSO, toegang tot 
arrangementen, inzet basisondersteuning, ontwikkelingsperspectief en interne audits. Het netwerk heeft een 
bijdrage geleverd aan het beschrijven van het primaire proces van het SWV en aan een onderzoek van 
adviesbureau Oberon dat in opdracht van het Ministerie van OCW voortgangsverslagen maakt naar aanleiding van 
gesprekken met pionierende samenwerkingsverbanden. Sommige zorgcoördinatoren hebben aangegeven te 
willen meewerken aan het toetsen van een monitor die met medewerking van onder andere SWV Helmond-
Peelland VO en PO wordt ontwikkeld in opdracht van het Ministerie van OCW. Deze monitor zal een onderdeel 
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worden van een bestaande monitor en moet inzicht geven in de wijze van samenwerking tussen jeugdzorg en 
onderwijs.  
 
5.3 Netwerk arbeidstoeleiding 
Het netwerk arbeidstoeleiding is in het pioniersjaar nog niet bij elkaar geweest. Wel zijn er afspraken gemaakt over 
ǾƻƻǊȊƛǘǘŜǊǎŎƘŀǇΣ ƻǾŜǊ ǘƘŜƳŀΩǎ ŘƛŜ ōŜǎǇǊƻƪŜƴ ƳƻŜǘŜƴ ǿƻǊŘŜƴ Ŝƴ ƻǾŜǊ ŘŜ ǎŀƳŜƴǎǘŜƭƭƛƴƎ Ǿŀƴ ƘŜǘ ƴŜǘǿŜǊƪΦ .ƛƧ Řƛǘ 
netwerk is de afstemming met de gemeente Helmond, als centrumgemeente voor arbeidsbeleid, een belangrijk 
onderwerp geweest. Deelnemers aan dit netwerk komen o.a. van gemeente(n), MEE, MBO, VO, VSO, Atlant. 
Voorzitter van dit netwerk op directieniveau is de heer Brands van VSO De Korenaer. Aandachtspunt is 
aanscherping van rollen, taken en verantwoordelijkheden. Vooral omdat diverse gremia actief zijn op het gebied 
van arbeidstoeleiding. Het netwerk zal tussen de vier en zes keer per jaar bij elkaar komen. 
 
5.4 Platform POSVO 
Het platform POSVO ging in het pioniersjaar in een nieuwe opzet van start. Voorzitter van het netwerk was in 
eerste instantie (als interim) mevrouw Van Roosmalen (IVO Deurne) en in tweede instantie de heer Van Deursen 
(IVO Deurne). Mevrouw Van Roosmalen, was bereid deze taak, op verzoek van het DB van het SWV, tijdelijk op 
zich te nemen zodat kon worden uitgekeken naar een meer permanente invulling van de voorzittersrol.  
In het POSVO zitten vertegenwoordigers van het VO, PO, (V)SO, het SWV en de WSNS-verbanden. De 
administratieve ondersteuning werd gefaciliteerd door IVO Deurne alwaar de vergaderingen plaatsvonden. Er 
waren in 2013-2014 acht vergaderingen. 
De samenstelling van de groep is door de voorzitter halverwege het jaar aangepast. Het betekende dat de plaats 
van de voorzitter van het netwerk zorgcoördinatoren werd ingenomen door een medewerker van de school waar 
de voorzitter van het betreffend netwerk werkzaam is. De vertegenwoordiging van het (V)SO werd uitgebreid met 
een directeur van het (V)SO waardoor het (V)SO onevenredig zwaar vertegenwoordigd lijkt. Nadat de heer Van 
Deursen het voorzitterschap van het platform had overgenomen heeft mevrouw Van Roosmalen in het platform 
deelgenomen als lid. Zowel het SWV PO als het SWV VO hebben een aangepaste notitie van het POSVO 
vastgesteld. In deze notitie is de samenstelling van het POSVO geregeld. Vanaf 1 augustus 2014 zal het POSVO 
daadwerkelijk op die manier vormgegeven worden. Tegen die tijd zal waarschijnlijk ook bekend zijn wie er 
coördinator van het SWV Helmond-Peelland PO wordt en deze zal de plaats innemen van de drie WSNS-
coördinatoren. 
¢ƘŜƳŀΩǎ ŘƛŜ ƛƴ ƘŜǘ POSVO geagendeerd worden, zijn: het tijdpad (overgang PO-VO); de aanmeldingsprocedure VO 
en het digitaal overdrachtsdossier. Over het digitaal overdrachtsdossier is veel gesproken. Er is ook een toelichting 
geweest over Overstap Service Onderwijs (OSO). De scholen in het SWV is gevraagd zich te registreren voor OSO. 
Of OSO het nieuwe digitale overdrachtsdossier wordt of dat dit LDOS blijft, is nog niet duidelijk. Naar alle 
waarschijnlijkheid zal dit ook volgend schooljaar op de agenda staan. 
Aandachtspunt voor het netwerk is te focussen op de taakstelling en duidelijke afspraken te maken over 
deelnemers aan dit overleg. Voorstel is dat de coördinator/directeur van SWV Helmond PO respectievelijk VO hier 
samen een voorstel voor doen, rekening houdend met het vastgestelde advies POSVO.  
 
5.5 Afstemming SWV VO – MBO 
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In het SWV Helmond-Peelland is ook de samenwerking met het MBO in de regio geborgd. Er zal op strategisch, 
taŎǘƛǎŎƘ Ŝƴ ƻǇŜǊŀǘƛƻƴŜŜƭ ƴƛǾŜŀǳ ŀŦǎǘŜƳƳƛƴƎ ƎŜȊƻŎƘǘ ǿƻǊŘŜƴ ƻǇ ǘƘŜƳŀΩǎ ŘƛŜ ǇŀǎǎŜƴ ōƛƴƴŜƴ ǇŀǎǎŜƴŘ ƻƴŘŜǊǿƛƧǎΦ  
 
5.6 Adviescommissie financiën 
De adviescommissie financiën kwam in het pioniersjaar vijf keer bij elkaar onder voorzitterschap van de 
penningmeester van het SWV, de heer Van Genugten. Vergaderingen vinden plaats bij het Vakcollege Helmond en 
het SWV zorgt voor administratieve ondersteuning. De aangesloten schoolbesturen zijn vertegenwoordigd in dit 
overleg door hun financiële deskundigen onder wie de controller van het SWV, de heer Adriaans. De directeur van 
het SWV neemt ook deel aan deze commissie. Deelnemers aan dit overleg adviseren afzonderlijk hun bestuurders 
die zijn aangesloten bij het AB/DB van het SWV en gezamenlijk adviseren ze als commissie het AB. De financiële 
commissie gaf in het pioniersjaar advies over het voorgenomen beleid en de uitvoering van de 90%-regeling en 
deed een voorstel over de verdeling van de middelen zware ondersteuning ter versterking van de 
basisondersteuning in de VO-scholen. Juist het samenkomen van de financiële experts van zowel VSO als VO wordt 
door de deelnemers als positief ervaren. Aandachtspunt in deze commissie is dat de financieel deskundigen niet 
over de inhoudelijke beleidskeuzes gaan. 
 
6. Adviescommissie toewijzingen (ACT) 
6.1 PCL-pao wordt ACT 
5Ŝ άōǊŜŘŜέ ǇŜǊƳŀƴŜƴǘŜ ŎƻƳƳƛǎǎƛŜ ƭŜŜǊƭƛƴƎŜƴȊƻǊƎ όōǊŜŘŜ t/[ύ ŘƛŜ ǎƛƴŘǎ мффу ŘƻǎǎƛŜǊǎ ōŜƘŀƴŘŜƭŘŜ Ŝƴ ŀŘǾƛŜǎ ƎŀŦ 
aan de permanente commissie leerlingenzorg passend onderwijs (PCL-pao), is per 1 maart 2014 ontbonden.  
Reden is dat de brede PCL uit te veel mensen bestond (naast de secretariële ondersteuning 11 mensen) en dat de 
voorzitter van de PCL-pao, die ook in de brede PCL zitting had, veel dossiers twee keer behandelde. Daarnaast was 
de frequentie van vergaderen dusdanig laag waardoor het soms (te) lang duurde voordat leerlingendossiers 
besproken werden. Leden van de brede PCL spraken hun zorg uit over de inzet van de jeugdzorg bij beëindiging 
van de brede PCL. Zou de jeugdzorg (zonder inzet van de brede PCL waarin vertegenwoordiger van Bureau 
Jeugdzorg zitting had) net zo toegankelijk blijven, als de brede PCL werd opgeheven? Deze zorg bleek ongegrond. 
Scholen lijken via de jeugdzorgprofessional de hulpverlening goed te kunnen bereiken. 
Met de opheffing van de brede PCL is tegelijkertijd de naam van de PCL-pao veranderd in adviescommissie 
toewijzingen (ACT). Deze nieuwe naam illustreert de nieuwe werkwijze die sinds 1 maart 2014 van kracht is. 
De brede PCL kwam in het pioniersjaar zes keer bij elkaar. De PCL-pao 10 keer.  
Vanaf 1 december 2013 is de secretariszetel die jarenlang door de heer Heezemans is vervuld, ingenomen door 
mevrouw Smolders. Naast mevrouw Smolders hebben de heer Van den Beuken (voorzitter) en mevrouw Jansen 
(orthopedagoog) zitting in de ACT. 
 
6.2 Pre-adviseringsgesprekken 
Van 15 november 2013 tot 15 februari 2014 werden pre-adviseringsgesprekken gevoerd met PO-/SO- en SBO-
scholen. Er werden 51 scholen bezocht en 167 dossiers besproken. Zorgcoördinatoren waren welkom bij deze 
gesprekken. Vier van hen maakten daarvan gebruik. De gesprekken verliepen in goede sfeer en er was  begrip voor 
het feit dat op deze manier ook de leerlingenstromen in beeld gebracht werden. De ontwikkelingsperspectieven en 
handelingsplannen gaven een zeer goed beeld van de onderwijsondersteuningsbehoefte van leerlingen. 
Gezien het succes van deze gesprekken, immers de ACT kan nu in de betrekkelijk korte periode na de 
aanmeldingen op de VO-scholen snel haar advies geven, is het aan te bevelen deze pre-adviseringsgesprekken in te 
bedden in de jaarcyclus van het SWV. Aandacht zou er moeten zijn voor het betrekken van ouders bij de 
gesprekken. Opvallend was dat er in het primair onderwijs weinig kennis is over de lwoo-pro procedure. In het 
algemeen kan gesteld worden dat kennis van elkaars werkwijze/mogelijkheden van onderwijsondersteuning in VO-
scholen een belangrijk verbeterpunt is.  
Voor de VO-scholen adviseert de ACT in het algemeen: dat ze (meer) werk maken van klassenmanagement; 
aandacht hebben voor het pedagogisch klimaat; inzetten op versterken zelfredzaamheid en zelfstandigheid van 
leerlingen door het zelfvertrouwen te versterken en inhoud geven aan de schoolondersteuningsprofielen.  
Het SWV heeft duidelijk uitgesproken dat de zorgcoördinator een sleutelpositie heeft ten aanzien van de 
onderwijsondersteuning en het aanspreekpunt is voor de ACT. Zij doen de aanvragen voor extra ondersteuning en 
¢[±ΩǎΦ !ŀƴŘŀŎƘǘǎǇǳƴǘ ǾƻƻǊ ±h-scholen is dit mandaat goed te regelen. Een aanbeveling vanuit de ACT is dat 
zorgcoördinatoren altijd zitting zouden moeten hebben in de aannamecommissie van VO-scholen. 
Aandachtspunten: De aanvraagformulieren die door de zorgcoördinatoren worden ingevuld zijn zeer wisselend 
van kwaliteit; er wordt nog veel uitgegaan van beperkingen in plaats van mogelijkheden; het 
ontwikkelingsperspectief kan kwalitatief beter en ook de bespreking ervan met ouders/leerling;  
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    De werkwijze van de ACT: 

¶ De ACT heeft elke woensdag (uitgezonderd schoolvakanties) zitting. 

¶ Dossiers worden digitaal aangereikt voor woensdag 00.00 uur. 

¶ Het dossier wordt gecontroleerd op volledigheid. Indien niet volledig dan volgt uitstel totdat het dossier 
op de gevraagde en afgesproken wijze wordt ingediend. 

¶ Een week voor de zittingsdag wordt de agenda verstuurd. Bij zijinstromers worden ouders en  
zorgcoördinator uitgenodigd. In uitzonderlijke gevallen (bij dreigende conflicten) worden ouders ook bij 
onderinstroom uitgenodigd 

¶ Partijen kunnen zich laten vergezellen door een deskundige. Dit wordt vooraf kenbaar gemaakt. 

¶ Tijdens het adviesgesprek lichten de ouders/verzorgers hun zienswijze toe. 

¶ De zorgcoördinator licht de zienswijze van de school toe. 

¶ De leden van de ACT kunnen verhelderende vragen stellen. 

¶ Het advies van de ACT wordt voorgelegd aan de voorzitter van het SWV die een besluit neemt. 

¶ De beschikking wordt vervolgens na ondertekening naar de aanvragende school en naar de 
ouders/verzorgers verzonden. 

 

 
bŀŀǎǘ ƘŜǘ ōŜƘŀƴŘŜƭŜƴ Ǿŀƴ ŀŀƴǾǊŀƎŜƴ ǾƻƻǊ ŜȄǘǊŀ ƻƴŘŜǊǎǘŜǳƴƛƴƎ ƻŦ ¢[±Ωǎ ƘŜŜŦǘ ŘŜ !/¢ ƛƴ ƘŜǘ ǇƛƻƴƛŜǊǎƧŀŀǊ ǾƻƻǊ ŎƛǊŎŀ 
vijftien leerlingen een zienswijze geformuleerd in het kader van de bijzondere regelgeving omzetting cluster 3 of 
cluster 4 indicatie naar een PrO-indicatie of de omzetting van een Lwoo indicatie naar een PrO indicatie. 
In zeker vijftien gevallen bemiddelde de ACT omdat het voor ouders of scholen onduidelijk was of SWV Helmond-
Peelland VO of RSV Eindhoven-Kempenland verantwoordelijk was (grensverkeer). Opvallend is het dat nagenoeg 
alle leerlingen die in eerste instantie door het VO afgewezen werden na soms langdurige en veelvuldige 
gesprekken van het SWV Helmond-Peelland VO met betrokkenen uit Eindhoven, geplaatst werden. Afspraken over 
grensverkeer met RSV Eindhoven-Kempenland moeten er in ieder geval toe leiden dat de leerlingen niet de dupe 
worden en ouders snel weten wie zij kunnen aanspreken. Het pioniersjaar was in die zin een lastig jaar. Waar 
scholen die zijn aangesloten bij het SWV Helmond-Peelland VO vanaf 1 augustus 2013 de zorgplicht hadden en de 
wet passend onderwijs uitvoerden, gold dat niet voor omliggende samenwerkingsverbanden. De verwachting is 
dat vanaf 1 augustus 2014, met de landelijke invoering van de Wet passend onderwijs, deze onduidelijkheden snel 
tot het verleden zullen behoren. 
 
6.3 Wat vonden de ouders ervan 
Zeventien ouders die te maken kregen met de ACT is gevraagd per mail een paar vragen te beantwoorden. Vier 
ouders hebben deze vragen beantwoord en teruggestuurd. We beseffen dat dit niet representatief of betrouwbaar 
is maar delen de uitkomsten graag met u. Voorstel is dat in het nieuwe schooljaar de secretaris van de ACT de 
ouders opbelt en de vragen telefonisch stelt en zelf het formulier invult. Ervaringen bij SWV Zuid-Kennemerland 
PO leren dat de respons dan bijna 100% is. Alle vier respondenten geven aan dat de school hen duidelijk verteld 
heeft wat er ging gebeuren en dat ze zich serieus genomen voelen door hun school. Waar de vier ouders niet 
unaniem over zijn is het functioneren van de ACT. Hieronder ziet u de antwoorden verwoord in twee grafieken. 

 

 

 

 

 

 

 

 

tŀŀǊ ŎƛǘŀǘŜƴ Ǿŀƴ ǊŜǎǇƻƴŘŜƴǘŜƴΥ άDŜŜƴ ŎƻƴǘŀŎǘ gehad met de ACT. Alleen door school geholpen. Advies: ouders 
intensief ōŜǘǊŜƪƪŜƴ ōƛƧ ǇƭŀŀǘǎƛƴƎǎǇǊƻŎŜǎΦέ ά¢ƛƧŘŜƴǎ ƘŜǘ ƻǾŜǊƭŜƎ ǿŀǎ ƛŜŘŜǊŜŜƴ ƎƻŜŘ ǾƻƻǊōŜǊŜƛŘ Ŝƴ ƘŀŘ ƎƻŜŘ 
ƛƴƎŜƭŜȊŜƴ ƛƴ ƘŜǘ ŘƻǎǎƛŜǊΦ DŜǎǇǊŜƪ ŀƭǎ ȊŜŜǊ ǇǊŜǘǘƛƎ ŜǊǾŀǊŜƴΦ DŜǇŀǎǘŜ ŎƻƳǇƭƛƳŜƴǘŜƴΦέ  
Het is ook goed te weten hoe de samenwerking en communicatie door het primair onderwijs wordt ervaren.  
In 2014-2015 zal hiervoor aandacht zijn.  

Ik voel me serieus genomen door de ACT 

Eens
Neutraal
Oneens

De ACT heeft het dossier zorgvuldig  
bekeken 

Eens
Neutraal
Oneens
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6.4 Feiten en cijfers 
Het aantal besproken dossiers, in de periode van 1 augustus 201 tot en met 27 mei 2014, betreft 294. Zie de 
bijlage voor een uitgebreid overzicht. 
 
7. OPR 
De ondersteuningsplanraad (OPR) kwam eind 2012 voor het eerst bij elkaar en kreeg begin 2013 een formele 
status. Er zijn wisselingen in de raad maar de opkomst is doorgaans goed. In het pioniersjaar is de OPR vier keer bij 
elkaar gekomen. Een keer in januari, om te informeren over de op handen zijnde wijzigingen in het nieuwe 
ondersteuningsplan en op 17 maart om het ondersteuningsplan 2014-2018 te bespreken en hierover een advies te 
geven. Bij deze bijeenkomsten zijn de directeur en (een afvaardiging van) het DB op verzoek van de OPR aanwezig.  
De OPR vroeg in januari 2014 te werken aan een populaire versie van het ondersteuningsplan, voor ouders en 
docenten. Op 17 maart 2014 kon deze publieksversie overhandigd worden. 17 maart stemde de OPR in met het 
ondersteuningsplan maar kwam het verzoek op korte termijn te komen met een uitwerking van de resultaten in 
een jaarplan. Aan dit verzoek wordt op dit moment gewerkt zodat er voor 1 augustus 2014 een jaarplan ligt waarin 
per geformuleerd resultaat zoals opgenomen in het ondersteuningsplan, activiteiten en deelresultaten per jaar 
worden benoemd.  
In de OPR zitten 16 personeelsleden en 11 ouders onder voorzitterschap van mevrouw Van den Hoven. De 
ambtelijk secretaris, mevrouw Voskuil, heeft een klein onderzoek gedaan onder de zittende leden. Twaalf leden (7 
personeelsleden en 5 ouders) hebben hieraan meegewerkt. Hier volgt in het kort een samenvatting van de 
uitkomsten die u uitgebreid kunt teruglezen op onze website. Men is tevreden tot zeer tevreden over het werk van 
de secretaris. Wel noemt men als verbeterpunt dat de agenda en vergaderstukken eerder verstuurd worden. Over 
de vergaderlocatie (doorgaans Vakcollege Ruusbroecklaan) zijn wel wat opmerkingen. Graag zou men zien dat de 
opstelling (nu een lange tafel) anders was zodat men elkaar vanaf elke plaats goed kan zien. De samenwerking met 
het bestuur van het SWV en de sfeer tijdens de vergaderingen worden over het algemeen als voldoende tot goed 
ervaren. 
De vergoeding die OPR-leden krijgen, bedraagt 40 euro per vergadering. 11 van de 12 respondenten vinden dit een 
passende vergoeding. Eén vindt van niet. Op de vraag of de achterban door de OPR-leden wordt geïnformeerd, 
antwoorden alle leden positief. Iemand geeft aan de nieuwsbrieven en de OPR-verslagen maandelijks door te 
sturen.  Wat de informatieverstrekking betreft vinden 10 respondenten deze voldoende. Ook hier wordt 
gerefereerd naar de nieuwsbrief die voldoende informatie geeft. Twee respondenten zouden meer informatie 
wensen.  De open vraag wat het SWV zou kunnen doen om het werk van de OPR-leden te verbeteren, kwamen 
reacties ŀƭǎ άDŜǿƻƻƴ ƻǇ ŘŜȊŜƭŦŘŜ ǿƛƧȊŜ ŘƻƻǊƎŀŀƴΦ 9ŎƘǘ ŜŜƴ ǾƻƻǊōŜŜƭŘ ǾƻƻǊ ŘŜ ǊŜǎǘ Ǿŀƴ bŜŘŜǊƭŀƴŘέ Ŝƴ ά±ƻƻǊ Řƛǘ 
moment heb ik geen verbeterpunten. Ik heb alle ondersteuning gekregen die ik heb gevraagd en ook alle ruimte 
ƎŜƪǊŜƎŜƴ ƻƳ ǾǊŀƎŜƴ ǘŜ ǎǘŜƭƭŜƴΦέ 
 
8. Samenwerking met externe partners 
8.1 Lokaal en regionaal 
Hoewel passend onderwijs een wet is die veranderingen heeft doorgevoerd in uitsluitend onderwijswetten, is voor 
de goede uitvoering ervan samenwerking met externen noodzakelijk. Het SWV Helmond-Peelland VO heeft die 
samenwerking hoog in het vaandel staan. Er werd in het pioniersjaar veel samengewerkt. Hiervoor zijn al diverse 
gremia in beeld gebracht. Hieronder volgen nog een paar officiële gremia waarin de samenwerking beslag krijgt: 
De ambtelijke regioprojectgroep passend onderwijs (ARPO) waarin beleidsadviseurs onderwijs/jeugdzorg van 10 
gemeenten, de WSNS-coördinatoren en/of kwartiermaker SWV Helmond-Peelland PO en de directeur van het 
SWV Helmond-Peelland VO zitting hebben. In de ARPO wordt het op overeenstemming gericht overleg (OOGO) 
met gemeenten voorbereid en wordt uitwerking gegeven aan de daaruit voortkomende bestuurlijke opdracht(en). 
In het pioniersjaar kwam de ARPO vijf keer bij elkaar. 
Deelnemers aan het OOGO kwamen in het pioniersjaar bij elkaar in november (als voorbereiding op het formele  
OOGO) en in januari om OOGO te voeren. Voor het OOGO in januari was het SWV uitgenodigd in Geldrop-Mierlo. 
De wethouders die namens de gemeenten zitting hebben in het OOGO hebben aangegeven jaarlijks een OOGO te 
willen houden en een deel daarvan te reserveren voor gezamenlijk overleg met SWV PO en SWV VO. 
Het structureel overleg tussen de RMC-coördinator en de directeur van het SWV om het aantal thuiszitters tegen te 
gaan. Sinds december 2013 wordt door de RMC-coördinator en de directeur van het SWV maandelijks gevraagd 
door te geven welke leerlingen geen les volgen op de school van inschrijving. Zowel de RMC-coördinator als de 
directeur zorgen voor verspreiding van de verzamellijst met thuiszitters. Deze lijst is geanonimiseerd en wordt 
door het SWV verstuurd naar het netwerk zorgcoördinatoren, het netwerk begeleiding en zorg, de ARPO en het 
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bestuur van het SWV. De voorzitter van de ACT ontvangt de lijst maar dan met vermelding van namen. RMC-
coördinator en directeur SWV voerden in het pioniersjaar vijf keer overleg over de lijst, de opzet, de 
totstandkoming en de verspreiding. De RMC-coördinator stuurt de anonieme lijst naar de wethouder onderwijs. 
Aandachtspunt is dat beleidsadviseurs in de ARPO er voor zorgen dat ook hun wethouders deze lijst onder ogen 
krijgen.  
In maart 2014 werden wethouder De Leeuw (als woordvoerder passend onderwijs namens de negen gemeenten) 
en de heer Schapenk van het SWV Helmond-Peelland VO uitgenodigd voor een expertmeeting thuiszitters door 
Staatssecretaris Dekker van OCW waarbij ook de kinderombudsman aanwezig zou zijn. Beiden werden uitgenodigd 
op aanraden van Gedragswerk (organisatie die in opdracht van het ministerie van OCW samenwerkingsverbanden 
adviseert over aanpak thuiszittersproblematiek) Gedragswerk is onder de indruk van de wijze van samenwerking 
die in de regio Helmond-Peelland plaatsvindt, ook op dit onderdeel en wilde dit als voorbeeld stellen.  
RMC-coördinator, directeur SWV en Gedragswerk overlegden in het pioniersjaar vier keer. Gedragswerk heeft van 
het ministerie van OCW de opdracht gekregen te komen met landelijke aanbevelingen over de aanpak van 
thuiszittersproblematiek. Naast de samenwerking is Gedragswerk aangenaam verrast over het feit dat zowel 
gemeenten als onderwijs hun bestuurders informeren over de problematiek en zo tot agendering overgaan. In 
2014-2015 zal er opvolging komen. Het agenderen wordt dan opgevolgd door arrangeren. Dit vormt een 
onderdeel van de bestuurlijke opdracht die uit het OOGO is voortgekomen. 
In het Platform van school naar werk hebben zitting: bestuurlijk vertegenwoordigers zitting van het SWV Helmond-
Peelland VO, het ROC ter Aa, Atlant groep, Werkplein en wethouders namens de gemeente(n). Dit platform houdt 
zich op bestuurlijk niveau bezig met de aansluiting onderwijs ς arbeid.  
Drie keer was er overleg tussen het bestuur van het SWV Helmond-Peelland PO en het dagelijks bestuur van het 
SWV Helmond-Peelland VO  over themaΩs die gaan over de aansluiting PO-VO.  
 
8.2 Bovenregionaal en landelijk 
Pioniersoverleg voor directeuren pionierende samenwerkingsverbanden kwam het afgelopen jaar drie keer bij 
elkaar. Bij deze overleggen waren ook vertegenwoordigers van DUO, Inspectie, ministerie OCW en 
adviesorganisaties. Als pionier werkte SWV Helmond-Peelland onder andere mee aan voortgangsverslagen 
passend onderwijs, aan onderzoek van de Kafkabrigade, aan een Gateway review en een onderzoek van Deloitte 
naar controle op samenwerkingsverbanden. Ook werkte het SWV mee aan de ontwikkeling van een monitor 
Ψǎŀmenwerking jeugdzorg-ƻƴŘŜǊǿƛƧǎΩ ŀŀƴ ŜŜƴ ǇŀƴŜƭŘƛǎŎǳǎǎƛŜ ōƛƧ ŘŜ hƴŘŜǊǿƛƧǎǊŀŀŘ Ŝƴ ŀŀƴ ƘŜǘ ǇƭŀǘŦƻǊƳ 
beleidsinformatie OCW, enzovoort. 
Overleg over tripartiete akkoord werd twee keer vrijblijvend en verkennend gevoerd met vertegenwoordigers van 
vakbonden. Een keer nodigde de Aloysius onderwijsvertegenwoordigers, samenwerkingsverbanden en vakbonden 
uit om informatie te verstrekken over (de mogelijke gevolgen van) het tripartiete akkoord.  
De Inspectie kwam in het pioniersjaar twee keer op bezoek. Een keer voor een overleg met directeur en voorzitter 
en een keer voor het eerste formele onderzoek passend onderwijs.  
Aansluiting jeugdzorg is voor passend onderwijs een belangrijke succesfactor. Ruim 20 keer sprak de directeur van 
het SWV met ambtenaren die belast zijn met de transitie jeugdzorg, zowel lokaal als op Peel6.1-schaal.  
Dan waren er nog diverse eenmalige of informele overleggen, in willekeurige volgorde: met vertegenwoordigers 
van cluster 1, van cluster 2, van ambulante dienst, met omliggende samenwerkingsverbanden, met WSNS-
verbanden en met de kwartiermaker van het SWV Helmond-Peelland PhΣ ƳŜǘ ŘŜ ƎŜƳŜŜƴǘŜƭƛƧƪ ǇǊƻƧŜŎǘƭŜƛŘŜǊ άǾŀƴ 
ǎŎƘƻƻƭ ƴŀŀǊ ǿŜǊƪέ, enzovoort.  
 
9. Organisatieontwikkeling 
Het pioniersjaar is de organisatieontwikkeling in een stroomversnelling gekomen. In februari besloot het bestuur 
beperkt personeel in dienst te nemen. Dit zal per 1 juni 2014 plaatsvinden. Er zijn functiebeschrijvingen en 
functiewaarderingen. Het Commanderijcollege, waar ook de controller van het SWV werkzaam is, neemt de 
salarisadministratie op zich. Aandachtspunt: borgen van een goede personeelsadministratie.  
 
 
 
BIJLAGE: Leerlingen besproken bij de ACT tot en met 2 juni 2014



Leerlingen besproken bij de Adviescommissie Toewijzingen (ACT) per 3 juni 2014 

Nieuwe aanmeldingen (van vo naar vso) Nieuwe aanmeldingen (van po/so/sbao naar vso) 
School van herkomst School van plaatsing Totaal aantal preadviezen vso: 83 
Commanderij College 3 leerlingen Aantal TLV's met preadvies vso: 66 
St. Josephstraat Onbekend Aantal TLV's met preadvies vo: 1 
Laarbeek De Hilt Aantal TLV's zonder preadvies: 2 
Sleutelbosch Berkenschutse 

 
  

IVO-Deurne 4 leerlingen   Totaal aantal nieuwe TLV's: 69 

Hub van Doorne College Onbekend 
  Hub van Doorne College Korenaer Helmond Extra ondersteuning 

De Sprong Korenaer Helmond Jan van Brabant College   
De Sprong Korenaer Helmond De Cajuit  Ambulante begeleiding 
Jan van Brabant College 3 leerlingen Sytheseklas 2014/2015 10 leerlingen 
Deltaweg Onbekend Integratieklas 2014/2015 1 leerling 
Molenstraat Onbekend 

 
  

De Cajuit Michaëlschool 
 

  
OMO Scholengroep Helmond 7 leerlingen   Totaal: 12 leerlingen  

Carolus Borromeus College De Hilt 
  Dr. Knippenbergcollege Korenaer Deurne Hulpverlening aan zet 

Vakcollege Korenaer Helmond Berkenschutse 2 leerlingen 
Vakcollege Korenaer Helmond Commanderij College   
Vakcollege Korenaer Helmond Laarbeek 1 leerling 
Vakcollege Korenaer Deurne IVO-Deurne   
Vakcollege Korenaer Helmond Alfrink College 1 leerling 
Praktijkschool Helmond 2 leerlingen Hub van Doorne College 1 leerling 
Praktijkschool Helmond Korenaer Helmond Jan van Brabant College   
Praktijkschool Helmond Onbekend De Cajuit  2 leerlingen 
Strabrecht College 1 leerling Korenaer Deurne 1 leerling 
Strabrecht College Berkenschutse OMO Scholengroep Helmond   
Varendonck College 7 leerlingen Vakcollege 3 leerlingen 
Someren Korenaer Helmond De Zwengel 2 leerlingen 
Someren Korenaer Deurne   Totaal: 13 leerlingen 
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Someren Korenaer Deurne   
Someren Onbekend SWV Eindhoven aan zet 
Asten Onbekend De Rooi Pannen 1 leerling 

Someren Onbekend   

Someren Onbekend Plusvoorziening 
Willibrord Gymnasium 1 leerling Cita Verde 1 leerling 
Willibrord Gymnasium Berkenschutse IVO-Deurne   
    Hub van Doorne College 1 leerling 
  Totaal: 28 leerlingen Jan van Brabant College   

  
De Cajuit  1 leerling 

Indicatie loopt 1-8-2014 af, TLV afgegeven (herindicatie) OMO Scholengroep Helmond   
Antoon van Dijkschool 6 leerlingen Carolus Borromeus College 1 leerling 
Berkenschutse 35 leerlingen Dr. Knippenbergcollege 1 leerling 
De Hilt 6 leerlingen Vakcollege 1 leerling 
Korenaer Deurne 2 leerlingen St. Lucas 1 leerling 
Korenaer Helmond 10 leerlingen ROC ter AA 4 leerlingen 
Mgr. Bekkersschool 2 leerlingen Varendonck College 3 leerlingen 
De Zwengel 4 leerlingen Onbekend 4 leerlingen 
    

 
  

van vso naar vso   Totaal: 18 leerlingen 

Michaëlschool 1 leerling (geplaatst op Korenaer Helmond) 
  VSO de Ortolaan 1 leerling (geplaatst op Berkenschutse) Samenvattend 

  Totaal: 67 leerlingen Nieuwe TLV's  97 

  
Herindicaties: 67 

Andere vo-school of mbo                                                             Totaal: 4 leerlingen     
School van herkomst School van plaatsing Aantal preadviezen: 167 
IVO-Deurne 

 
Preadviezen vo 84 

Peelland College ROC ter AA Preadviezen vso 83 
Jan van Brabant College 

 
    

De Cajuit Varendonck College Totaal besproken leerlingen: 312 
OMO Scholengroep Helmond 

 
    

Vakcollege Praktijkschool Helmond     

Strabrecht College ROC ter AA     
 

 


